

Title (en)

Device for printing or die cutting a web.

Title (de)

Vorrichtung zum Bedrucken oder Stanzen einer Materialbahn.

Title (fr)

Dispositif pour imprimer ou découper à l'emporte-pièce une bande.

Publication

EP 0295449 A2 19881221 (DE)

Application

EP 88108010 A 19880519

Priority

CH 232687 A 19870619

Abstract (en)

The device features two counter-rotatably driveable working rollers (1, 2) where the distance between the shafts of the working rollers (1, 2) is securely set by cylinder rings (7, 8, 11, 12) attached to the ends of the rollers and in rolling contact with one another in pairs. In order to be able to adjust the distance between the shafts of the working rollers with little effort, the cylinder rings (7, 8, 11, 12) are provided with conical running surfaces, the running surfaces (L) of the cylinder rings of one working roller (1) converging towards the axis of rotation of the latter and the running surfaces (L) of the cylinder rings of the other working roller (2) converging towards the axis of rotation of the latter in the opposite direction. Moreover, the circular cones forming the running surfaces (L) have the same included angle and one of the working rollers (1, 2) is displaceable in the direction of its axis of rotation. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung weist zwei gegenläufig antreibbare Arbeitswalzen (1, 2) auf, wobei der Achsabstand zwischen den Arbeitswalzen (1, 2) mittels an deren Enden angebrachten, paarweise aufeinander abwälzenden Schmitzringen (7, 8, 11, 12) sicher gestellt wird. Um den Achsabstand zwischen den Arbeitswalzen mit geringem Aufwand verstetzen zu können, ist vorgesehen, dass die Schmitzringe (7, 8, 11, 12) konische Laufflächen (L) aufweisen, wobei die Laufflächen (L) der Schmitzringe der einen Arbeitswalze (1) gegen ihre Drehachse und die Laufflächen (L) der Schmitzringe der anderen Arbeitswalze (2) in der entgegengesetzten Richtung gegen deren Drehachse konvergieren. Zudem weisen die die Laufflächen (L) bildenden Kreiskegel den gleichen Öffnungswinkel auf und eine der Arbeitswalzen (1, 2) ist in Richtung ihrer Drehachse verstellbar.

IPC 1-7

B41F 13/20

IPC 8 full level

B26F 1/08 (2006.01); **B31F 1/07** (2006.01); **B41F 13/20** (2006.01); **B41F 13/21** (2006.01); **B21B 27/02** (2006.01); **B21B 31/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B31F 1/07 (2013.01 - EP US); **B41F 13/21** (2013.01 - EP US); **B21B 31/16** (2013.01 - EP US); **B21B 2027/022** (2013.01 - EP US);
B31F 2201/0753 (2013.01 - EP US)

Cited by

NL9500508A; EP1754601A1; EP0362192A3; EP0943433A1; EP2241441A1; US6314881B1; WO0041887A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0295449 A2 19881221; **EP 0295449 A3 19900228**; **EP 0295449 B1 19921202**; AT E82904 T1 19921215; CH 673623 A5 19900330;
DE 3876305 D1 19930114; JP 2680041 B2 19971119; JP S6416398 A 19890119; US 4926666 A 19900522

DOCDB simple family (application)

EP 88108010 A 19880519; AT 88108010 T 19880519; CH 232687 A 19870619; DE 3876305 T 19880519; JP 15208188 A 19880620;
US 20508188 A 19880609